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PROTOKÓŁ Nr XI/2019 
jedenastej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 20 grudnia 2019 roku 

w Miejskim Ośrodku Kultury 

w Jezioranach przy ul. Konopnickiej 4 

 
 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitał 

wszystkich przybyłych na XI sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył XI sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 10 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego               

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 32 do protokołu, lista obecności sołtysów stanowi  

załącznik nr 33 do protokołu, lista obecności gości zaproszonych załącznik nr 34                        

do protokołu.  

Na sekretarza obrad powołano Radną Teresę Parzonkę. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9:30 zakończono o godz. 11:00. 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady - "Witam wszystkich Państwa na XI sesji 

Rady Miejskiej w Jezioranach, witam Władzę Wykonawczą na czele z Panem Burmistrzem, 

witam Panów Sołtysów, gości, a w szczególności dzisiejszego Naszego gościa honorowego 

Pana Ireneusza Szymańskiego. Proszę Państwa nim przystąpimy do realizacji porządku obrad, 

to chciałem poprosić Pana Ireneusza do Nas". 

 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński wraz z Przewodniczącym Rady Bogusławem 

Wierzbickim odczytali i wręczyli podziękowania dla Pana Ireneusza Szymańskiego                        

za poświecenie w ratowaniu życia mieszkańców podczas pożaru budynku mieszkalnego. 

 

1.Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady -"Czy ktoś z Pań i Panów Radnych                      

ma jakieś uwagi co do porządku, jeśli nie to Ja na wniosek Pani Sekretarz proponuję: 

 

Zmiana kolejności punktów tj. punkt 3 na punkt 2 czyli uchwalenie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031. 

 

Zmiana kolejności punktów tj. punkt 2 na punkt 3 czyli uchwalenie budżetu gminy na rok 

2020. 

To wynika z przepisów, które nam tak karzą uchwalać”.  
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania "Zmiana kolejności punktów tj. punkt 3 na punkt              

2 czyli uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031"     

w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za" (10 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania " Zmiana kolejności punktów tj. punkt 2 na punkt             

3 czyli uchwalenie budżetu gminy na rok 2020" w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów 

"za" (10 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

2. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031 

 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na 

lata 2020-2031 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kolibowska - "Dochody ogółem Gminy zostały ustalone na 2020 

rok na kwotę 59 879 417,11 zł, wydatki ogółem 64.380.957,31 zł, deficyt budżetu na kwotę              

4.501.540,20 zł. Proponowana łączna kwota długu na koniec 2020 roku wynosi                             

21.493.389,22 zł. Zadania inwestycyjne są pokazane w załączniku nr 2 w wykazie 

przedsięwzięć są to głównie zadania z programu rządowego przeznaczone na remont dróg.            

Z większych inwestycji, które zostały zaplanowane na 2020 rok, jest to budowa punktu 

selektywnego zbiórki odpadów komunalnych tzw. PSZOK na 1.221.262 zł, zastosowanie 

odnawialnych źródeł energii w Zespole Szkół to jest 85% dofinansowania na 3.613.900 zł 

oraz ochrona różnorodności biologicznej i rewaloryzacja zabytkowego włoskiego parku             

w Jezioranach 85% dofinansowania na kwotę 2.743.449,97 zł oraz opracowanie i wdrożenie              

e-usług dla społeczeństwa Gminy Jeziorany w kwocie 1.692.760,14 zł. Są to kwoty, które             

są prognozowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej". 

  

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo".  

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie 

 

Sekretarz Gminy Danuta Zawolska odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                       

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Jezioran projekcie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej na lata 2020-2031, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Józef Kaniuga 

odczytał opinię, która brzmi następująco: "Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego                       

i Rolnictwa wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych                      



3 

na posiedzeniu dnia 17 grudnia 2019 roku rozpatrzyła projekt budżetu gminy Jeziorany na 

2020 rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031.  

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu gminy na 2020 rok oraz 

Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2020-2031". 

d)dyskusja nad Wieloletnią  Prognozą Finansową Gminy Jeziorany na lata 2020-2031 

 

Przewodniczący Rady -"Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Ja sobie zdaję 

sprawę, że pytania i dyskusja będzie bardziej na temat bieżącego budżetu, także może                     

to połączymy". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos?" 

Pytań nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za" 

(10 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/94/19 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Jeziorany na lata 2020-2031, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3. Uchwalenie budżetu gminy na 2020 rok: 

 

a) wystąpienie Burmistrza w sprawie projektu budżetu, 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kolibowska - "Dochody i wydatki budżetu Gminy na rok 2020 

zaprojektowane zostały na bazie przewidywanego wykonania roku 2019, z uwzględnieniem 

projektowanych na rok 2020 stawek podatkowych oraz ruchów inflacji rzutujących                            

na wydatki. Wielkość subwencji, a także udziały w aktywach podatku dochodowego od osób 

fizycznych przyjęto na podstawie przyjętej wstępnie informacji przedłożonej przez 

Ministerstwo Rozwoju i Finansów. Dotacje celowe wprowadzono do projektu budżetu Gminy 

w większości na podstawie otrzymanej wstępnej decyzji Dyrektora Wydziału Finansów oraz 

zawiadomienie Krajowego Biura Wyborczego. Teraz powiem wstępnie dochody budżetu 

Gminy ogółem są zaplanowana na kwotę 59.879.417,11 zł. Dochody bieżące                                    

to 36.625.696,02 zł, dochody majątkowe 23.253.721,09 zł. Wydatki budżetu Gminy na kwotę 

64.380.957,31 zł, w tym wydatki bieżące na kwotę 34.527.594,25 zł, wydatki majątkowe               

29.853.363,06 zł. Wydatki na zadania inwestycyjne zgodnie z załącznikiem nr 3, wydatki                 

na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy strukturalnych                                      

i Funduszu Spójności zaplanowane zostały na kwotę 10.970.044,04 zł. Deficyt budżetu               

tak jak wspominaliśmy w Wieloletniej Prognozie Finansowej jest zaplanowany na kwotę                         

4.501.540,20 zł, zostanie on pokryty przychodami budżetu Gminy w wysokości                   

6.177.571,20 zł oraz rozchodami 1.676.031 zł. Limit zobowiązań z tytułu zaciąganych 
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kredytów i pożyczek wynosi sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu na kwotę 

1.500.000 zł oraz planowanego deficytu 4.501.540,20 zł. Ustala się dochody w kwocie 

155.374,92 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatki 

w kwocie 116.725,83 zł na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i 

rozwiązywania problemów alkoholowych, 6.485 zł program przeciwdziałania narkomanii 

oraz przeciwdziałania przemocy w rodzinie 32.164,09 zł. Fundusz sołecki na rok 2020 jest 

planowany na kwotę 376.517,79 zł. Dochody i wydatki w rachunku dochodów własnych 

dotyczące oświaty wynoszą 10.500 zł. Ustala się dochody oraz wydatki z tytułu opłat                     

za gospodarowanie odpadami w kwocie 1.320.000 zł na pokrycie kosztów systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi oraz utrzymania czystości i porządku w gminach. 

Rezerwa ogólna na 2020 rok wynosi 89 000 zł, rezerwa celowa 111.000 zł. Ogólna kwota 

inwestycji na 2020 rok to jest 29 853 363,06 zł, inwestycje mniej więcej te największe też 

przedstawiłam w Wieloletniej Prognozie Finansowej". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo". 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie, 

 

Sekretarz Gminy Danuta Zawolska odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej                   

w sprawie opinii o przedłożonym przez Burmistrza Jezioran projekcie uchwały budżetowej na 

2020 rok oraz o możliwości sfinansowania deficytu budżetu przedstawionego w tym 

projekcie, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

c) opinia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa oraz Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Józef Kaniuga 

odczytał opinię, która brzmi następująco: "Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego                        

i Rolnictwa wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych na 

posiedzeniu dnia 17 grudnia 2019 roku rozpatrzyła projekt budżetu gminy Jeziorany na 2020 

rok oraz projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2020-2031.  

Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt budżetu gminy na 2020 rok oraz 

Wieloletnią Prognozę Finansową na lata 2020-2031". 

d) odczytanie wniosków Komisji uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie uchwały 

budżetowej, 

 

Przewodniczący Rady -"Nie było wniosków". 

 

e) odczytanie wniosków Komisji nie uwzględnionych przez Burmistrza w projekcie uchwały 

budżetowej, 

 

Przewodniczący Rady -"Nie było wniosków". 
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f) dyskusja nad projektem budżetu, 

 

Przewodniczący Rady -"Kto z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos w tej 

sprawie?.Bardzo proszę Pan Radny Szuwalski". 

 

Radny Andrzej Szuwalski - "Szanowni Państwo, Szanowny Burmistrzu. Nie wiem czy 

Państwo pamiętacie, ale pewnie tak, zwłaszcza Państwo Radni, bo wszyscy Państwo goście 

rok temu nie byli obecni na pierwszej sesji Naszej Rady. Budżet na rok 2019 był jakby 

pozostałością, spadkiem przygotowanym przez poprzedniego Burmistrza, także tu nie bardzo 

obecny Pan Burmistrz mógł się do niego odnieść, przyjęliśmy go w takiej formie jakiej został 

przygotowany, Ja już wtedy zaznaczałem, że ten budżet był dość duży, ambitny, dość spore 

kwoty wchodziły w grę, dlaczego o tym mówię, dlatego, że budżet już przygotowany przez 

obecnego Pana Burmistrza jest jeszcze bardziej ambitny. Z czego to wynika, no nie chciałbym 

oceniać, może z odwagi Pana Burmistrza, dotyczące dużych inwestycji, być może                                     

z większych możliwości, pozyskanych środków, ale to nie o to chodzi. Chodzi o to, że rok 

2019 planowany był na  dochody i wydatki. Dochody planowane na 50.000.000 zł, a teraz                 

na 2020 planujemy na 59.000.000 zł, zaś wydatki planowane na 2019 wynosiły                              

na 55.000.000 zł, a 2020 mamy 64.000.000 zł, tak więc widzicie Państwo różnica bardzo 

spora, poza tym środki, co głównie powinno Nas interesować to są te środki na inwestycje, 

gdzie w 2019 planowaliśmy na 24.000.000 zł z kawałkiem, na ten rok planujemy                      

29.000.000 zł, dlaczego o tym wspominam, dlatego, że z planowanych 24.000.000 zł udało 

Nam się zrealizować 15.000.000 zł w 2019. Zaś na 2020 planujemy 29.000.000 zł, 

zobaczymy na koniec roku tak, ale jak Państwo zauważyliście do tej pory ruchy jakie były               

do tej pory wykonane i rzeczy, które były już zrobione do tej pory już w Naszej Gminie,                 

to jest taki dobry prognostyk przed rokiem 2020, że być może Nam się uda sporo rzeczy 

zrobić. To tak ogólnie o takich pewnych kwotach, które tutaj mamy, no ale, żeby nie było 

tutaj, aż tak za różowo, jedna rzecz powinna Państwa Radnych troszeczkę, na jedną rzecz 

chciałby zwrócić uwagę tak, że nic nie dzieje się za darmo zawsze jest coś kosztem czegoś. 

To, że mamy zwiększony budżet to są wydatki na inwestycje, jest po części zwiększone 

możliwościami pozyskania środków zewnętrznych, ale niestety tez musi być pokryte jakimiś 

pożyczkami, kredytami, jakimiś innymi dochodami, które będą musiały pokryć te wydatki 

tak, no i tu proszę Państwa no niestety ta rzecz ma odzwierciedlenie w propozycjach budżetu, 

gdzie planowane podkreślam planowane tzn. że ono będzie planowane zadłużenie Gminy 

wzrośnie Nam no niestety troszeczkę, no do 21.000.000 zł, gdzie na rok 2018 było 

15.000.000 zł z groszami, na rok 2019 nie ma jeszcze tych wytycznych jak te zadłużenie 

końcowe, no ale ta różnica istnieje. Taki apel do Państwa Radnych decydując                               

się na poszczególne inwestycje musicie Państwo być świadomi tego, że zawsze dzieje się coś 

kosztem czegoś, że planujemy coś zrobić, ale jakim to będzie kosztem. Ja wychodzę                         

z założenia, że łatwiej coś spłacić niż na coś uzbierać, jeżeli zrobimy, wykonamy inwestycję 

to Nam się uda wykonać, zawsze to jakoś spłacimy i to już w Gminie pozostanie. Pamiętacie 

Państwo jak dużo było kontrowersji związanych z budynkiem, budową fosy w Jezioranach,  

że duże koszty, że pożyczki, że zadłużenie Gminy, to się zgadza tak, ale ona do dzisiaj jest, 

jest fajną wizytówką miasta, mieszkańcy mają miejsce dla przyjemnego wypoczynku, mamy 

gdzie zorganizować różnego rodzaju imprezy rekreacyjne dla całego miasta i to Nam zostało, 
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to Nam proszę Państwa zostało. Tak samo te inwestycje, które będą, które są planowane,               

też czy uda Nam się zrobić mimo zadłużenia one Nam zostaną, będą służyć Nam i przyszłym 

też pokoleniom. Dlaczego na tych inwestycjach tak się skupiłem, bo ta wypowiedź sprowadza 

się do jednej rzeczy tak i pytanie do Pana Burmistrza, które z tych inwestycji planowanych na 

2020 rok są inwestycjami bardzo realnymi, bardziej takim Naszym chęcią tego zrobienia czy 

bardziej jakimś takim życzeniem, że to byśmy chcieli zrobić, ale czy się uda czy się nie uda to 

zobaczymy, będziemy walczyć, będziemy próbować, także takie pierwsze pytanie do Pana 

Burmistrza. Panie Burmistrzu jeśli mógłby Pan od razu odpowiedzieć".   

 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński - "Szanowni Państwo Radni to wygląda tak,                     

że My składamy ileś wniosków możemy dostać przy założeniu, bo tego nie spodziewaliśmy 

jak składaliśmy 21 wniosków wszystkich drogowych czy innych. Myśleliśmy, że dostaniemy 

np. na 3 wnioski, dostaliśmy na wszystkie, możemy dostać 60 milionów zł dofinansowania, 

ale wtedy przy nawet licząc tylko 20% musimy mieć 12 milionów zł swoich i nie jest kwestią 

tego ile zadeklarujemy ile dostaniemy, tylko tak naprawdę jakie są możliwości Gminy, czyli 

dla Nas 12 milionów to jest w dalszym ciągu dużo pieniędzy, to co mówił Radny, Pan 

Przewodniczący Szuwalski jeśli chodzi o to jak to wygląda w przypadku zadłużenia. Ale też 

pamiętajmy o tym, że Ja się nie zgodzę co do tego, że np. że na fosę to, żeśmy się zadłużali, 

nie Nas z budżetu fosa kosztowała 470.000 zł, 3.200.000 zł dofinansowania, to tylko 

kosztowało 3.670.000 zł 8 ha w takim standardzie to tylko 470.000 zł. To co wspominałem, 

jeżeli robiliśmy kanalizację Franknowo, Radostowo, gdzie one kosztowały po 3.500.000 zł                

i Nasz wkład wynosił 37 % czyli zrobiliśmy to za 7 milionów zł, gdzie myśmy włożyli                    

2 miliony zł załóżmy, ale w tej chwili taka kanalizacja nie kosztowałaby 7 milionów zł tylko 

15 milionów zł i Nasz wkład znowu by wynosił nie 2 miliony tylko 5 milionów, to kiedy My 

byśmy z tym zdążyli. A jeżeli nie byłoby kanalizacji we Franknowie, w Radostowie,                      

w Tłokowie, w Potrytach, to czy My byśmy mogli iść z dalszą infrastrukturą,                                

czy moglibyśmy robić ulice, drogi w tych miejscowościach, no nie bo nie byłoby zrobione 

tego co jest pod ziemią, i to będzie generalnie te wszystkie inwestycje będą drożały.                     

Do Państwa należy wybór jako do Radnych, w którą stronę My idziemy, ale jak już 

pokazaliśmy, że My jesteśmy w stanie pozyskać masę pieniędzy tylko pytanie które 

inwestycje będziemy realizowali i dlatego jest tutaj pokazane, że przy tych inwestycjach, czy 

jeżeli bierzemy park, który kosztuje 3 miliony zł to Nasz udział jest 400 000 zł. Natomiast, 

jeżeli będziemy chcieli zrobić z funduszu wojewódzkiego zrobić ulice to mamy tam                           

30% wkładu własnego, i te 30% przy tej wielkości inwestycji jest dla Nas bardzo dużym 

wydatkiem. Pytanie jest w obliczu tego, że mamy mieć robiony gaz, to już jest pewne,                     

bo to jest już zatwierdzone, to jeżeli będziemy mieli rozkopywane miasto czy powinniśmy 

robić ulice, bo wydaję się to sensowne, bo jeżeli będziemy mieli rozkopane miasto to za tym 

idą ulice. Dlatego to nie jest z Naszej strony, My oczywiście szukamy, składamy wnioski, ale 

My już tak naprawdę większość wniosków nie potrzebujemy, bo fundusz dróg, ten co jest               

do Wojewody składany on jest na 10 lat. My proszę Państwa nie musimy z tym wszystkim,        

aż tak gonić jeśli chodzi o inwestycje, bo nikt Nas nie zobligował do tego, że w ciągu 10 lat 

My mamy całą Gminę zmienić, bo to jest nie możliwe od razu mówię, czy to będzie 

Leszczyński, czy to będzie Boczkowski czy będzie kto inny nie ma to większego znaczenia. 

Musi być dbałość o budżet bezwzględnie, oczywiście My staramy się to zrobić za jak 
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najniższe pieniądze, staramy się. I to co czasami państwu może się wydać dziwne, to jest 

efekt Naszych właśnie starań, to, że możemy później to realizować. Bo jeżeli My składamy 

wniosek na daną ulicę, gdzie ona kosztuje 1 milion zł to wcale to nie znaczy, że ta ulica 

będzie kosztowała 1 milion zł, bo ona po przetargu może kosztować 2 miliony zł, bo ceny też 

tak galopują. Mieliśmy ceny polbruków, to co robiliśmy w tej chwili w Naszych 

miejscowościach. W tej chwili za 200 zł polbruku nikt nie chce kłaść bez materiału, sama 

robocizna. Już Państwu mówiłem, że jak odchodziłem 5 lat temu to za metr polbruku 

płaciliśmy 90 zł netto wraz z materiałem , taka to jest różnica. I teraz jak sobie popatrzymy na 

te 15 milionów zł zadłużenia, które u Nas były jak Ja odchodziłem, przy tych wszystkich 

inwestycjach, które były robione, mógłbym wymieniać tutaj masę, bo Państwo pamiętają,                

to teraz zobaczcie Państwo jak to się ma, gdzie np. do budynku byłego internatu trzeba by 

było dołożyć 1 100 000 zł z budżetu samego, cała inwestycja ponad 4 miliony zł, fosa w tak 

olbrzymim zakresie 3 500 000 zł no to coś tu nie gra, no budynek za 4 ponad i fosa za                       

3 miliony zł, no chyba Państwo sami widzą relacje, jaka jest wielkość, skala żeby to zrobić. 

Ulica Konopnickiej przy której się znajdujemy 1 350 000 zł z dofinansowaniem to co było 

właśnie też 50 na 50, wtedy było 50 na 50, w tej chwili ta ulica oczywiście, by kosztowała 

przynajmniej dwa razy tyle i dlatego nie jest za późno, ten wskaźnik pilnujmy tego 

wskaźnika, jeśli chodzi o Nasze zadłużenie, żeby przy tym przede wszystkim nie przegiąć, ale 

dopilnujmy tego i resztę róbmy na tyle ile możemy, ale to Państwo jako Radni wybierają                  

w którą stronę My idziemy, My tylko pokazujemy, że tutaj pozyskaliśmy, tutaj pozyskaliśmy, 

ale jeżeli Mi Państwo powiedzą ok nie robimy centrum to Ja powiem dobrze, to Państwo 

decydują w którą stronę idziemy. Dziękuję". 

 

Radny Andrzej Szuwalski - "Jeszcze jedna rzecz do Pana Burmistrza, ale takie przynajmniej, 

chociaż, jedna rzecz taka bardzo realna na przyszły rok, którą zaczniemy robić, która na dzień 

dzisiejszy wiemy, że ona już ruszy, to tak dla informacji mieszkańców, bo są bardzo ciekawi 

co w przyszłym roku ruszy". 

 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński - "Ja chciałbym dodać jeszcze jedną rzecz, bo My               

z jednej strony sięgamy po pieniądze zewnętrzne, ale z drugiej strony obrywamy od środka,                 

a w jaki sposób obrywamy, otóż drodzy Państwo budżet Państwa, Minister Finansów, który 

przekazuje Nam subwencję na oświatę nie uwzględnia jednego, żebyście Państwo o tym 

wiedzieli i żeby to było jasne, że na same podwyżki dla nauczycieli z budżetu Państwa 

przyszła do Nas subwencja w wysokości 183.000 zł, ale My z budżetu Gminy musieliśmy 

dopłacić 350 000 zł za krótki okres od września do grudnia, to teraz Państwo sobie policzcie, 

że przez cztery lata, jeżeli 350.000 zł to już jest 1,5 miliona zł, które mogłoby iść na 

inwestycje. Czyli z jednej strony My dostajemy dofinansowanie z zewnątrz, a z drugiej strony 

obrywamy wewnętrznie, bo nikt się nie pyta Pani Skarbnik, skąd Pani Skarbnik znajdzie 

350.000 zł z własnego budżetu, dlatego tak trudno to wygląda. Tyle ile My dopłacamy, 

subwencja nie wystarcza na to co stanowi wydatki związane chociażby ze szkolnictwem,                  

bo Państwo wiedzą. Przecież pamiętamy jak byliśmy na spotkaniach, jak przekształcaliśmy 

szkoły w Radostowie czy we Franknowie, pamiętam te spotkania gdzie były setki ludzi                       

i każdy chciał wtedy zabić Burmistrza tak, bo mówiliśmy przejdźmy na szkoły niepubliczne, 

przeszliśmy i teraz proszę bardzo w Radostowie 100 dzieci, we Franknowie ponad 80 dzieci, 
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a jak byliśmy wtedy to było po 60 dzieci, czyli można i w tym kierunku po prostu mamy iść, 

czyli z jednej strony możemy dostać pieniądze z zewnętrznej, a z drugiej strony My się mamy 

troszczyć o to, to była dla Nas też niespodzianka, że My od września 350 000 zł musimy 

zameldować z własnego budżetu. Jest 350.000 zł na inwestycje, przy 15 % My robimy 

inwestycje za 3,5 miliona zł, jeżeli 350.000 zł stanowi Nasz udział własny. Także 

chcielibyśmy, złożyliśmy tyle wniosków, chcielibyśmy realizować jak najwięcej, ile 

będziemy mogli to My będziemy Państwu przedstawiali jako Radnym i Państwo będą 

decydowali w którą stronę idziemy, ale przedstawiliśmy wszystko to co, jak gdyby Andrzeju 

dostaliśmy, dlatego tak to przedstawiamy. Dziękuję".  

 

Radny Andrzej Szuwalski - "Przed chwilą słyszeliśmy o dużych kwotach tak, o milionach               

3.500.000 zł, 500.000 zł,  300.000 zł, Ja bym chciał zejść troszkę niżej z tymi kwotami                    

na drobną rzecz. Wiecie Państwo choćby dokładnie dział, który ma problem z poruszaniem 

się w środkach finansowych, jest to dział zawsze niedoinwestowany, bo ile byśmy nie 

doinwestowali zawsze będzie tego mało, zawsze, ale przynajmniej w drobnej części możemy 

temu w jakiś sposób temu zaradzić, co do tej pory robiliśmy chodzi mi o dział finansowania 

ze środków unijnych, który się nazywa "Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego".                       

Na Komisji Pani Teresa wspomniała o jednej rzeczy, myślę, że Państwo może byśmy się 

pochylili troszeczkę nad tym, dlatego, że od lat z budżetu Gminy przekazaliśmy na ochronę 

zabytków w Naszej Gminie 20.000 zł, to są sumy przekazywane na Parafie, Parafia 

Franknowo, Parafia Radostowo, Parafia Jeziorany środki w wysokości 20 000 zł, to pozwoliło 

Nam uzyskać efekt taki jaki mamy, Państwo widzicie Kościół w Jezioranach jak wygląda, 

widzicie Państwo jak we Frankowie Kościół wygląda, w Radostowie, wszystko dzięki tym 

środkom, dlatego mi się wydaje, że kwota jaką zaplanowaliśmy na przyszły rok na tego typu 

rzeczy w wysokości 10 000 zł, nie jest aż tak duża różnica, ale jednak  20.000 zł to 20.000 zł            

i za 20.000 zł można tych zabytków troszeczkę więcej uratować, skąd te środki, 

zaplanowaliśmy też na Domy Kultury, które są w tym samym dziale, jako w kulturze 

dziedzictwa narodowego się mieszczą też sporą podwyżkę, jeżeli zmniejszymy planowany 

budżet na dwie, trzy kultury o te 10.000 zł to chyba dla Naszego Ośrodka Kultury, aż tak 

wiele krzywdy nie zrobimy, a zysk jaki będzie w tej ochronie zabytków myślę, że będzie dość 

fajny, dość spory, to taka Moja propozycja odnośnie, tak na koniec mojej wypowiedzi. 

Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję. Kto jeszcze z Pań i Panów Radnych? Jeśli nie to pozwólcie 

proszę Państwa, że tez się do tego odniosę, co do zadłużenia, jeżeli będziemy pilnować 

stosownych przepisów tutaj obowiązujących to zadłużenie dzisiaj na całym świecie istnieje,                 

a nawet w jakimś kabarecie się śmiano, że świat jest dookoła tak zadłużony, że praktycznie 

wszyscy od wszystkich coś tam biorą, i bardzo dobrze, że bierzemy, trudno to są wysokie 

sumy, ale po tych sumach nie zostaje tylko prawda gaz, ale pozostają budynki, drogi,                        

coś co nie będzie u Burmistrza Boczkowskiego, przepraszam Leszczyńskiego, co już                      

na pewno Mnie nie będzie, a jeszcze ciągle tutaj będzie funkcjonowało, także póki Państwo 

się trzymacie w regułach, które pozwalają mieć Burmistrza, a nie Komisarza to nie ma 

najmniejszego tutaj problemu, w każdym razie z mojej strony. Proszę Państwa druga sprawa 

dochody oczywiście mamy te dochody, które sobie tam planujemy podatki, nie podatki                       



9 

i te przychody, które ktoś tam z województwa da czy, ale proszę Państwa Mnie od jakiegoś 

czasu zaczyna boleć to, że mamy Naszą spółkę, spółkę prawa handlowego wodociągi, Ja nie 

wiem, Ja już piąty rok na pewno jestem Radnym, ale Ja nie wiem, może Pani Skarbnik Mnie 

wyprowadzi z błędu, ale Ja nigdy nie słyszałem pozycji pieniądze, które przyszły w formie 

dywidendy od Naszej spółki, od Naszej spółki, a ona powinna zarabiać. Ja nie jestem za tym, 

żeby ją likwidować, ale przyjrzeć się również działalności zarządu czy tam nie ma 

możliwości albo żyć oszczędniej albo coś robić. Do tej pory zrobiono w tamtym roku, zresztą 

głównie siłami, wojskami posiłkowymi zrobiono ul. Parchimowicza, a w tym roku to chyba 

nic tam, ale Ja bym na to zwrócił uwagę, oczywiście prośba do Pana Burmistrza jako Naszego 

reprezentanta Gminy na przyjrzenie się tej sprawie. Co do Domu Kultury to faktem jest,                 

że zawsze żeśmy mówili, że za Pana Boczkowskiego to Dom Kultury dostawał dużo za dużo, 

tu się przychylam do tego, że do kultury nigdy nie będzie za dużo, ale w tym roku mamy 

równie dużo, a jakoś po tym roku wielkich osiągnięć to ja tu nie widzę, miała być                        

"Noc Muzeum", a tu ani nocy ani muzeum, ale to już są inne kwestie. Chyba na tym zakończę 

swoją wypowiedź. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych jeszcze chciałby zabrać głos? W związku 

z tym przejdźmy do przeczytania projektu uchwały bardzo proszę".    

 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński - "Może Ja odpowiem. Nie wiem czy Państwo 

pamiętają, może akurat jeśli chodzi, a Ja jestem pewnie ostatni, który by chciał znieść w tym 

punkcie kwotę, natomiast myśmy tak naprawdę kwotę na przyszły rok wykorzystali z tego 

funduszu, bo to było opłata za badania te, które były związane z bramą tak, pod tym 

względem to czujemy się stu procentowo. Wydaje Mi się, tak jak rozmawiam z Księdzem 

Waldemarem, to wydaje Mi się, to by było zbyt piękne drodzy Państwo, gdybyśmy tak 

myśleli, że jak My przeznaczaliśmy jako Gmina 20 000 zł rocznie to jest 200.000 zł przez 

dziesięć lat, to chciałbym Państwu przypomnieć, że te inwestycje, które miały miejsce                        

w Naszym Kościele św. Bartłomieja plus w Kościele św. Chrzciciela w Tłokowie plus                   

św. Rocha to jest kwota około 4 milionów zł, te Nasze 200 000 zł naprawdę bladziutko pod 

względem wyglądają, mogliśmy tylko jedynie wspomóc, natomiast to były środki zewnętrzne 

plus to co księża sami w tym wszystkim uzbierali i włożyli, tym większy szacunek dla Nich, 

bo w tej chwili te pieniądze by były jeszcze dużo dużo wyższe. Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję. Ja myślę, że nikt z Państwa nie zrozumiał, że Pan 

Szuwalski tu sugerował, że za te 20 000 zł można przeprowadzić konserwację czy coś w tym 

rodzaju, to są kwoty gigantyczne i czasami mimo, że Ja w tej branży długo siedziałem                       

i czasami sam się zastanawiam na co to właściwie idzie, na co to idzie, bo proszę Państwa 

takie pseudo pozłocenie starego posążka kosztuje więcej niż położenie całej ulicy kafelkami, 

ale tak już jest sami sobie nie wyzłocimy, ale Ja bym również tutaj się przychylał do myśli 

Pana Andrzeja, żeby zastanowić nad tym jak zwiększyć to, bo oczywiście 10 000 zł Nam  

Kościoła nie uratuje, ale i Nas nie zgubi. W związku z tym, gdyby się popatrzeć na niektóre, 

to 10.000 zł na pewno dało by się, a byłoby to dobre i dla Nas i zostawilibyśmy nie tylko 

nowe ulice, ale i zabytki, którymi też się cieszymy. Dziękuję. Czy ktoś z Pań i Panów 

Radnych? Jeśli nie to proszę o odczytanie projektu". 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady -"Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wnieść jakieś uwagi do 

projektu uchwały?" 

Uwag nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 10 głosów "za" 

(10 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/95/19 w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2020,  

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę. 

 

Po dziesięciominutowej przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady XI Sesji Rady 

Miejskiej w Jezioranach. 

 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla 

terenu położonego pomiędzy ul. Łąkową a ul. Kościuszki 

 

Przewodniczący Rady -"Ja oczywiście nie muszę przypominać, o wszystkim tym 

rozmawialiśmy na Komisjach, także ten temat był poruszony, ale czy ktoś chciałby zabrać 

głos? Pan Wacław Dąbrowski". 

 

Pan Wacław Dąbrowski - " Ja tylko wspomnę trochę procedurę tak. Została przeprowadzona, 

głównym powodem było, żeby ta uchwała, że w ogóle jest, że Gmina Jeziorany                         

nie ma terenów przemysłowych, w związku z tym i zgłaszają się inwestorzy i nie mamy                     

co zaproponować. Inwestor jak przychodzi z pieniędzmi i pomysłem to chce to zrobić szybko, 

a nie czekać aż Gmina przez 12 miesięcy czy 10 miesięcy będzie procedować nad planem 

albo uchwali go albo nie uchwali, żeby pozyskać takiego inwestora to trzeba to zrobić szybko 

i taka uchwała została procedowana zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym                          

i zagospodarowaniu terenu i 26 lutego Państwo podjęli taką uchwałę o przystąpieniu                     

do sporządzania planu pomiędzy ul Łąkową a ul. Kościuszki, popularnie brzydko mówiąc                  

za cmentarzem komunalnym. Burmistrz Jezioran zamieścił ogłoszenie w prasie                                    

o przystąpieniu do sporządzenia planu, ogłoszenie na BIP - ie, zamieścił ogłoszenie na tablicy 

ogłoszeń, obwieszczenie i rozesłane zostało to do wszystkich podmiotów uzgadniających                     

i opiniujących, których przewiduje ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

W wymaganym terminie, bodajże do 16 kwietnia nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 

planów, po co to dlatego, że ponad 90% terenu na który uchwalamy plany jest z pewnością 

Gminy Jeziorany. Jest tam dosłownie dwie działki, jak dobrze pamiętam są prywatne, reszta 

jest własnością Gminy Jeziorany. Zawiadomienia przesłano do instytucji opiniujących                         

i uzgadniających, one wszystkie odpowiedziały. Biuro, które zostało wynajęte przez 
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Burmistrza, które sporządza plany zapoznało się i sporządziło ostateczny projekt planu                       

i w miesiącu listopadzie i grudniu. Od 25 października ukazało się ogłoszenie w prasie, 

zamieszczone o wyłożeniu planu do publicznego wglądu, na BIP- ie Jeziorany                                      

i obwieszczenie na tablicy ogłoszeń. Cały plan znajdował się w pokoju nr 4 i 6. My również 

powiesiliśmy plan, który do dzisiaj wisi rysunek planu na BIP-ie, żeby nie musieli ludzie 

przychodzić i oglądać w wersji papierowej, bo wszystko w wersji elektronicznej. Dyskusja 

publiczna odbyła się 25 listopada, nie zgłoszono żadnych wniosków, zresztą w załączniku         

do uchwały jest. Do 11 grudnia można było zgłaszać na piśmie jeszcze uwagi, nie złożono                     

też żadnych uwag, no dlatego Ja też tak sądzę, że to jest teren Gminy to uwag nie było. Gdyby 

tam były same tereny prywatne, uwag prawdopodobnie byłoby dużo. Projekt uchwały został 

skierowany do Radnych, żeby każdy mógł się zapoznać. W projekcie planu po lewej stronie 

jak się jedzie drogą do (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 

5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej) ta co przecina 

po lewej stronie to jest 1 PU - przemysłowo -składowo- usługowa po drugiej stronie jest 2 PU 

przemysłowo- usługowo-składowa, także jak Państwo uchwalą to zostanie opublikowane w 

Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego będzie to obowiązujące 

prawo i Burmistrz ma możliwość pozyskiwania inwestorów. Na Komisjach między innymi 

podnoszony był problem dojazdu, są przewidziane dwa dojazdy. Główny dojazd to jest przez 

targowisko i PSZOK tzw. to jest główny dojazd, to jest teren Gminy nie ma żadnego 

problemu, drugi dojazd od ulicy Kolejowej ulicą Kościuszki, ona w części jest utwardzona 

dalej w kierunku (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 

2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej) jest nie utwardzona, 

szerokość tej drogi jest około 7 m tak jak się w komputerze mierzy i istnieje możliwość, dalej 

jest gruntowa istnieje możliwość zrobienia tej drogi. Ja teraz analizowałem, przypominałem 

sobie tą część utwardzoną po tej części utwardzonej jak budował się piekarz tam dalej numer 

27 to też składy 40, 50 tonowe jeździły i uszczerbku na tej drodze nie ma. Podnoszone były 

sprawy budynku numer 25, to jest była, mała szkoła i budynku 27. W żadnym wypadku nie 

będzie moim zdaniem,  nie będzie to przeszkadzać, działka pod budynkiem 25 obejmuje tylko 

budynek i jak dobrze pamiętam z tej strony od drogi to jest około 5 m są właścicielami. 

Reszta co jest wrodzone w pozostałość po małej szkole, od płotu tam są dwie działki i to jest 

własność Gminy. Teraz tak gdybyśmy chcieli tą drogę poszerzać zarówno po lewej stronie od 

ulicy Kajki po lewej stronie i po prawej stronie są własnością Gminy i mamy możliwość 

wybudowania takiej drogi jakiej chcemy. Także, jeżeli chodzi o Naszych mieszkańców 

mieszkających, byłych mieszkańców przyjeżdżających na groby kolizja jest tylko w 

określonym czasie, w określonym miejscu tam na początku, wszyscy mają możliwość przejść 

do góry tym granitem albo kawałek drogą i jest odrębny ciąg do góry do cmentarza. Także nie 

widzę problemu dla mieszkańców, którzy tam mieszkają to nie jest duże zbiorowisko i nie 

widzę problemu żadnego dla ruchu mieszkańców, którzy będą chodzić do cmentarza, poza 

tym mamy jeszcze główne wejście do cmentarza od ulicy Kolejowej. Jeżeli chodzi o 

szczegóły to jest architekt, który sporządzał to, ten plan proszę bardzo cos tam przybliżyć i 

pytania jeżeli są".   

 

Pan Michał Sobieraj Projektant BDK - "Witam serdecznie, Szanowni Państwo, Panie 

Burmistrzu tutaj Pan Wacław praktycznie opowiedział wszystko o tym planie, Ja ze swojej 
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strony mogę dodać jedynie, że celem tego było przeznaczenie tego terenu pod tereny 

inwestycyjne, które w jak najszerszym spektrum mogłyby odpowiadać potrzebom Gminy                 

i ewentualnym inwestorom, ale też żeby zabezpieczyć mieszkańców, którzy mieszkają w tym 

sąsiedztwie przedmiotowego terenu, wprowadziliśmy tereny zieleni urządzonej, które mają 

chronić mieszkańców od ewentualnych uciążliwości, które będą wytwarzały te nowe 

inwestycje, te nowe zakłady, które powstaną na tym terenie. Dodatkowo szkielet komunikacji 

został zaprojektowany w ten sposób, aby nie ograniczać przyszłych inwestorów, tam są 

pokazane dwie główne drogi obsługujące te dwa tereny, a w ustaleniach szczegółowych jest 

dopuszczalna możliwość wydzielania już komunikacji na potrzeby konkretnych inwestorów, 

którzy sami będą mogli sobie wydzielać drogi takie, które będą jak najbardziej spełniały ich 

oczekiwania. Więc z mojej strony to tyle. Jeśli są jakieś pytania to Ja odpowiem". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Wydaje się, że po tak szczegółowych 

wyjaśnieniach pozostawałoby tylko głosować, ale niestety zobowiązani jesteśmy.                      

Proszę bardzo". 

 

Radny Andrzej Szuwalski - "Proszę Państwa chciałem tylko tak króciutko powiedzieć,                  

że słowa Pana Wacława dosłownie były miodem na skołatane serce. Do czego zmierzam,               

do tego, że jest to dowód na to wypowiedź Pana Wacława dzisiaj, że ludzie ze sobą 

rozmawiają, konsultują się, mówią o jakichś pewnego rodzaju wątpliwościach czy własnych 

przemyśleniach, wnioskach, znajduje to później odzwierciedlenie w sytuacji rzeczywistej. 

Faktem jest, że na Komisji podjęliśmy temat tych dróg dojazdowych do tych działek, 

wykluczyliśmy parę takich wątpliwości odnośnie dróg dojazdowych, to co dzisiaj                         

Pan Wacław powiedział, że droga ma możliwość poszerzenia, są to działki gminne,                         

to wszystko jest drogą takiego znalezienia kompromisu między potrzebami inwestorów, 

potrzebami Gminy, a potrzebami też mieszkańców czy osób mieszkających tam tak. Panie 

Wacławie jeszcze raz bardzo dziękuję za wypowiedź, bardzo fajna, pozytywna i zadowalająca 

w pewien sposób, ale jednak mimo wszystko będę prosił, żeby przy planowaniu 

szczegółowym wziąć pod uwagę bezpieczeństwo i interesy też tych mieszkańców, którzy tam 

przebywają. Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Proszę Państwa nim się miód do końca wyleje 

przeczytamy projekt uchwały".  

  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby jeszcze zabrać głos?".    

Uwag nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za" (9 

radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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podjęła uchwałę nr XI/96/19 w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla terenu położonego pomiędzy              

ul. Łąkową a ul. Kościuszki, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

2) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Jeziorany dla terenów położonych: w rejonie ul. Kasztanowej, w rejonie ul. 

Kościuszki, w rejonie ul. Krótkiej i rzeki Symsarny, w rejonie ul. Kajki 

 

Przewodniczący Rady -"Bardzo proszę". 

 

Pan Wacław Dąbrowski - "Do tego projektu uchwały są trzy załączniki, trzy rysunki, powiem 

tak, bo to jest zmiana do planu była, te trzy tereny zaznaczone były uchwalone w 1996 roku,      

a podstawowa uchwała na podstawie, której te zmiany zrobiono już nie funkcjonuje. 

Funkcjonują teraz tylko takie taki ułomny plan na tych terenach przy Kasztanowej, za CPN, 

koło cmentarza tu koło małej szkoły i ulica Krótka, funkcjonują zespoły garażowe, które 

straciły swoją rację bytu, bo już tam praktycznie nie istnieje, proponujemy zmianę planu, nie 

zmianę planu, uchwalenie planu, bo nie można tego skasować, proponujemy uchwalenie 

planu  i teren na ulicy Kasztanowej, tam już poszła zabudowa, za Panem (wyłączenie 

jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 

2001 r. o dostępnie do informacji publicznej) tam już poszła zabudowa mieszkaniowa i tam 

proponujemy zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Koło cmentarza też tam mały 

kawałeczek zespołu garażowego proponujemy zabudowę mieszkaniową, żeby tam zrobić i za 

Panią (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej)   ulica Konopnickiej tam są 

działki, one długo będą tam garaże, też nie powstaną i też proponujemy mieszkaniową 

przyszłościowo i za CPN też proponujemy mieszkaniową i tam gdzie te garaże zostawiamy, 

bo to jest infrastruktura towarzysząca i takie propozycje, żeby tą przystąpić do opracowania 

planu  w tych trzech załącznikach". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby ustosunkować się do tego 

projektu?".    

Uwag nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/97/19 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany  
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dla terenów położonych: w rejonie ul. Kasztanowej, w rejonie ul. Kościuszki, w rejonie 

ul. Krótkiej i rzeki Symsarny, w rejonie ul. Kajki,  

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

gminy Jeziorany dla terenu położonego w obrębie miejscowości Tłokowo 

 

Pan Wacław Dąbrowski - "Problem dotyczy tego samego, z tymże myśmy rozdzieli to na 

dwa, bo w poprzedniej zmianie, która funkcjonuje jako sama bez podstawowej uchwały był 

teren przeznaczony pod oczyszczalnię ścieków, tam był swego czasu pomysł zlokalizować 

oczyszczalnię ścieków z Agencji Nieruchomości te grunty żeśmy przejęli, ale w między 

czasie pozyskaliśmy grunty i wybudowaliśmy oczyszczalnię, straciło to rację bytu, a po za 

tym w zmianie funkcjonuje to jako miasto a obręb jest Tłokowo i proponujemy to pod 

zabudowę też z myślą pod zabudowę mieszkaniową, żeby uregulować i mieszkańcy 

ewentualnie uda Nam się ten plan uchwalić, Radzie uchwalić to, żeby mieszkańcy mogli 

budować się, graniczy to bezpośrednio z miastem i zabudowa miasta po prostu, by się 

wydłużyła o kawałek Tłokowa. Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać 

głos?". 

 

Radny Jacek Ciborski - " W którym to miejscu będzie?". 

 

Pan Wacław Dąbrowski - "Za Panem (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej) 

jest takie 2 ha odłogu, co nie uprawia (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na 

podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej), 

to miała być tam oczyszczalnia, z tym, że trochę to było po porządkowaniu. Gdybyśmy tam 

pobudowali oczyszczalnię, to do końca świata, byśmy pompowali ścieki do góry, a potem w 

grawitacyjnej by schodziła, a tak grawitacyjnie wchodzą". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Ktoś jeszcze? Jeśli nie to proszę o odczytanie 

projektu uchwały". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Ktoś ma uwagi dotyczące projektu uchwały? Jeśli nie to proszę 

przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                   

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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podjęła uchwałę nr XI/98/19 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego gminy Jeziorany  

dla terenu położonego w obrębie miejscowości Tłokowo,  

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady -"Widzę, że Pan Architekt, Pan Dąbrowski zamierzają wyjść, jeśli tak 

to serdecznie dziękujemy za prace przy planie i za dzisiejszą obecność bardzo dziękujemy".  

 

4) wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na rzecz Skarbu Państwa działki                              

nr 41/3 położonej w obrębie miasta Jeziorany stanowiącej własność Gminy Jeziorany 

 

Przewodniczący Rady -"Jak Państwo wiecie jest to zamiana miejsca pod budowę Posterunku 

Policji, ale tylko zamiana działka za działkę. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby 

zabrać głos? Jeśli nie to proszę o odczytanie projektu uchwały". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Ktoś ma uwagi dotyczące projektu uchwały? Jeśli 

nie to proszę przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                                     

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/99/19 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie na 

rzecz Skarbu Państwa działki nr 41/3 położonej w obrębie miasta Jeziorany stanowiącej 

własność Gminy Jeziorany, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady -"Panie Sierżancie jeśli nie mylę stopnia, proszę z łaski swojej 

przekazać do informacji swoim przełożonym, że tak Pan Burmistrz i Radni wykonali to co do 

nich należało i czekamy na budowę Posterunku. Dziękuję bardzo". 

 

Radny Wiesław Żywicki - "To policjanci nie będą mieli daleko, chyba przejdą piechotą 

myślę". 

 

5) określenia średniej ceny jednostki  paliwa w gminie Jeziorany na rok szkolny 2019/2020 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi dotyczące projektu 

uchwały? Jeśli nie to proszę przystępujemy do głosowania". 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"                  

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/100/19 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa                 

w gminie Jeziorany na rok szkolny 2019/2020,  

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

6) określenia trybu oraz sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu 

Interdyscyplinarnego w Jezioranach oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

 

Przewodniczący Rady -"Sprawa też była omawiana, ale być może ktoś z Radnych chciałby 

jeszcze zabrać głos? Jeśli nie to proszę o odczytanie projektu". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję. Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Jeśli 

nie to proszę przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/101/19 w sprawie określenia trybu oraz sposobu powoływania                  

i odwoływania członków Gminnego Zespołu Interdyscyplinarnego w Jezioranach oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania,  

która stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

 

7) ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub                

w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś 

zastrzeżenia do projektu uchwały? Jeśli nie to proszę przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
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podjęła uchwałę nr XI/102/19 w sprawie ustalenia zasad ponoszenia odpłatności                      

za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub w schronisku dla osób bezdomnych                       

z usługami opiekuńczymi, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

8) przyjęcia Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych  

oraz przeciwdziałania narkomanii na rok 2020 

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby wcześniej zabrać głos? Jeśli 

nie to pozwolę sobie przeczytać projekt uchwały".  

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi dotyczące projektu? 

Jeśli nie to przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/103/19 w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki                     

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii                            

na rok 2020, która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Jeziorany 

 

Przewodniczący Rady -" Jeśli chodzi chyba o jakieś kosmetyczne prawda, kosmetyczne 

zmiany dotyczące tylko i wyłącznie zmian nazw tak, żeby to było zgodne z przepisami". 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi dotyczące projektu? 

Jeśli nie to przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/104/19 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Statutu Gminy Jeziorany, która stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

10) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030 
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Przewodniczący Rady -" Ja rozumiem, że to już było omawiane tylko w szerokim kontekście, 

ale czy ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś pytania? Jeśli nie to byłbym wdzięczny                              

o przeczytanie". 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi dotyczące projektu? 

Jeśli nie to przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/105/19 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Jeziorany na lata 2019-2030, która stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

11) zmian w budżecie gminy na 2019 rok 

 

 

Przewodniczący Rady -" Sytuacja identyczna jak przed chwilą, było już omawiane, ale jednak 

zapytam czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby zabrać głos? Jeśli nie to przeczytam 

projekt uchwały". 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych ma jakieś uwagi dotyczące projektu? 

Jeśli nie to przystępujemy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr XI/104/19 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok,  

która stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 

Burmistrz Jezioran - " Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo sprawozdanie                                

z działalności między sesjami.  

 

Informacja ze sprzedaży mienia: 

Sprzedano  działkę nr 133/3 o pow. 6157 m
2
 położoną w obrębie Kiersztanowo w przetargu 

ustnym ograniczonym- osobie fizycznej za kwotę 17 500 zł,  działkę nr 127/15 o pow. 673 m
2
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położoną w obrębie miasta Jeziorany na poprawę warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej - osobom fizycznym za kwotę 28 048 zł.  

Wykonane zadania gospodarcze:  

1. Ułożono  drogę dojazdową  z kostki polbruk do śmietnika na ul. Sienkiewicza. 

2. Zebrano  ziemię z poboczy, odtworzono  rowy przydrożne na długości 300 m, 

ustawiono  wiatę przystankową na drodze Kolonia Tłokowo.  

3. Przeprowadzono naprawę drogi  gruntowej Polkajmy – Bartniki  poprzez rozwiezienie 

i rozplantowanie gruzu.  

4. Oczyszczono  przepust drogowy  we  Franknowie. 

5. Wycięto drzewa  na drodze Jeziorany -Lekity 4 szt. 

6. Wycięto   żywopłot i  wykarczowano  karpy przy  świetlicy w Kikitach. 

7. Przygotowano  drewno na opał  na świetlice wiejskie. 

8. Wykonano prace hydrauliczne przy  CO w Szkole Podstawowej w Jezioranach.  

9. Zamontowano tablice informacyjne przy drogach gminnych Kol. Jeziorany                           

i Krokowo jeszcze dokończymy w przyszłym tygodniu. 

10. Wykonano chodnik w Potrytach o długości 80 m. 

11. Wykonano odcinek drogi żwirowej do placu zabaw  w Zerbuniu o długości 30 m. 

12. Położono nawierzchnię asfaltową na drogach powiatowych w Porozumieniu                      

z Powiatem Olsztyńskim : na ul. Sienkiewicza  48 m - za kwotę  17 712 zł, z udziałem 

środków gminy w wysokości  8 856 zł oraz na  ul. Wipsowskiej  250 m - za kwotę               

76 295 zł, z udziałem środków gminy w wysokości  38 411 zł. 

13. Wykonano wodociąg Franknowo Kolonia pamiętamy temat od paru lat o długości                         

4 800 m. Odbiór wodociągu nastąpi po uzyskaniu pozytywnych badań wody. Koszt 

wodociągu  430 tys. zł  

 I przy okazji Drodzy Państwo z okazji zbliżających się Świąt chciałbym Państwu życzyć                  

i Państwu Sołtysom i Państwu Radnym, wszystkim rodzinom Państwa wszystkiego 

najlepszego z okazji zbliżających się właśnie świąt i jednocześnie zaprosić Państwa                       

na wspólne śpiewanie kolęd, które będzie w najbliższą niedzielę o godzinie 18 w Naszym 

Kościele po mszy wieczornej, a wcześniej będzie jarmark, który jest organizowany na placu 

przed Kościołem. Dziękuję bardzo". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo Panie Burmistrzu. Dziękuję również za życzenia 

złożone".  

 

6. Interpelacje i wnioski radnych. 

 

Przewodniczący Rady -" Ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby? Bardzo proszę Radny 

Żywicki". 

 

Radny Wiesław Żywicki - "Panie Burmistrzu, drodzy Państwo chciałem powiedzieć odnośnie 

dróg bitumicznych, które mieliśmy robić no niestety sprawa musi być odłożona, ponieważ nie 

mamy pieniążków na wkład własny i no niestety Nasza Gmina dochody ma z uzyskanych 
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podatków, no niestety są zadłużenia, gdyby nie było tych zadłużeń, to na pewno dużo więcej 

moglibyśmy zrobić i Pani Skarbnik miałaby mniej pracy i może mogłaby budżet ustalić,                    

no i chciałbym, żeby Państwo byli świadomi tego jak to wygląda, że żeby nie było,                              

że Pan Burmistrz nie chciał tego robić albo w inny sposób. Dziękuję bardzo". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo". 

 

Burmistrz Jezioran - "Jeśli mogę Panie Wiesiu to chciałbym powiedzieć jedno, że ten okres 

programowania jest 10 letni tak, jeżeli tylko damy radę wskoczymy z powrotem. Dziękuję". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Pań i Panów Radnych?'. 

Pytań nie było. 

 

7. Wolne wnioski i zapytania 

 

Przewodniczący Rady -"Wszyscy siedzący na sali mają prawo. Bardzo proszę Pani Teresa". 

 

Radna Teresa Parzonka - "Ja chciałam Panu Burmistrzowi i wszystkim pracownikom 

podziękować za inwestycję, które zostały wykonane we Franknowie i proszę pamiętać                      

o jeszcze jednej. Dziękuję bardzo". 

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję. Miód się rozlewa. Ktoś jeszcze? Ledwo Cię widać. Proszę 

bardzo". 

 

Pan (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej) - "Proszę Państwa kawałek 

temu, koniec maja czerwiec tego roku była odnawiana i malowana brama do Kościoła w 

Jezioranach i wszystko fajnie, pięknie się toczyło do momentu póki Ksiądz Proboszcz nie 

powiedział, że całość robót pokrywa Pan Maciej Leszczyński Pan Burmistrz, zaraz po tym 

pojawiła się kamera, pojawiły się nagrania donos do Konserwatora Zabytków, że to jest 

robione tak czy inaczej i zamiast dla Pana Burmistrza podziękować za to, że wyłożył ileś 

własnych pieniędzy, że tą bramę odnowił, była ciąganina, dłubanina, wstawiono z powrotem 

rusztowanie, bo ileś w nowo odnowionej bramie dziur, dobrze, że z powrotem udało się to 

zakleić, że jak do tej pory brama nie jest popsuta. Tak się zastanawiam, tego nie zrobili ani 

świadkowie jehowy ani inne tego typu grupy, to zrobili, że tak się wyrażę normalni i ludzie z 

pośród Nas, którzy chodzą do Kościoła, wydawałoby się, że normalni, bo to jest wstyd, że 

tego typu rzeczy się dzieją, zamiast przyjść podziękować dla Pana Burmistrza, że wyłożył ileś 

własnych pieniędzy, zrobił to w imię walki politycznej są robione takie hece, gdzie My 

dojdziemy jako zbiorowość jeśli takich skarg, donosów będzie więcej, kto odnowi Kapliczkę, 

kto odnowi kamień na drodze, jeżeli za tego typu będą szykany. Ja tak ze dwa lata temu 

chciałem wyciąć przy drodze kilka krzaków za poprzedniego Pana Burmistrza, ale tak sobie 

pomyślałem, że może złoże pismo czy Mi pozwoli, okazało się, że nie pozwolił, jest to czysta, 

zwykła głupota, a może tego typu postawy wyśmiejmy i potępmy, a nagradzajmy tych ludzi, 

którzy chcą cokolwiek zrobić. Chciałem również tak kawałek temu, tak z 1,5 roku, 2 lata 
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temu przysłuchiwałem się na sesji jak to inwestorzy, firmy budowlane omijają Naszą Gminę i 

cokolwiek chce się zrobić nie ma wykonawców, w tej chwili sytuacja się zmienia, w tej 

chwili z inwestycjami Gmina idzie bardzo szybko do przodu, wręcz pędzi i wspaniale, że 

udało się taki marazm odwrócić, że korzystając z tego, że mamy ludzi i z wizją, Jeziorany i 

cała Gmina idą do przodu, bo to o to wszystko chodzi, żeby z tej małej ilości pieniędzy, które 

są zrobić jak najwięcej inwestycji i to takich inwestycji, które będą służyły Nam na lata. 

Pamiętamy czy halą sportową budowaną przez Panią Kamińską czy wszelkie wcześniejsze 

inwestycje w latach 2006-2014, one do tej pory służą, one do tej pory nadają Jezioranom 

piękny wygląd. Nie dajmy się co niektórym ludziom ogłupić, że puszczą Gminę z torbami. 

Pamiętam rozmowy o hali w momencie, gdy przymierzano się do inwestycji Gmina miała 

zbankrutować i upaść, udało się koszty związane, kredytu, koszty związane z budową hali 

szybko spłacić, a służy do tej pory w dobrym stanie i sądzę, że jeszcze wiele lat posłuży. To 

samo było z amfiteatrem, z drogami, z ulicami, które dalej dobrze Gminie służą, albo 

założymy rękę za rękę i nic nie będziemy robili albo tak jak jest w tej chwili będzie się 

mnóstwo robiło, w zasadzie chyba nawet więcej niż pozwalają na to szczupłe finanse Gminy. 

Panie Burmistrzu, za tą bramę serdecznie dziękuję, za to, że włożył Pan pieniądze,                                

Pan ją wymalował, mam nadzieję, że jako społeczność pójdziemy w tą stronę, a nie w stronę 

składania donosów i gnębienia tych, którzy się odważą cokolwiek zrobić dla dobra 

publicznego. Dziękuję. I dalej tak jak mówili poprzednicy, wszystkiego najlepszego tym, 

którzy się przyskwarzają do tego, że Gmina może funkcjonować dobrze i może zaspokajać 

mnóstwo Naszych potrzeb. Dziekuję".   

 

Przewodniczący Rady -"Dziękuję bardzo. Panie Burmistrzu no niestety tak się cywilizacja 

ludzka układa, że jeden drugiemu donosi, a trzeci kombinuje, jak to wykorzystać na swoją 

stronę. Oczywiście jest to przykre, ale myślę, że tego się nie wyeliminuje z ludzkiej duszy. 

Czy ktoś jeszcze?". 

Pytań nie było. 

 

8. Przyjęcie protokołu X sesji. 

 

Przewodniczący Rady -"Rozumiem, że wszyscy przeczytali, jakieś uwagi są, jeśli nie to 

proszę przejdźmy do głosowania". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 9 głosów "za"             

(9 radnych obecnych). 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przyjęto protokół X Sesji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

  

8. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

 

Pan Bogusław Wierzbicki - "Pan Burmistrz robi to awista, ale może coś chce dodać? Jeśli nie 

to punkt został wyczerpany". 
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 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że XI Sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

 

       Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

 Agata Jastrzębowska               Bogusław Wierzbicki 

 

 


